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PeÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesa Stadniny Koni Janów Podlaski, Grzegorz CzochaÅ„ski, raczyÅ‚
wreszcie odpowiedzieÄ‡ na pytania, jakie mu zostawili posÅ‚owie PO podczas wizyty w stadninie 29
listopada. Zarówno termin, jak i to, w jaki sposób odpowiedziaÅ‚ na te pytania, moÅ¼na okreÅ›liÄ‡
dwoma sÅ‚owami: arogancja i lizustostwo.

ArogancjÄ… jest juÅ¼ to, Å¼e odpowiedzi spÅ‚odziÅ‚ nie w ciÄ…gu 14 dni, jak powinien to zrobiÄ‡,
a kazaÅ‚ posÅ‚om czekaÄ‡ blisko 6 tygodni. Jego odpowiedzi powinny byÄ‡ zresztÄ… juÅ¼ tylko
czystÄ… formalnoÅ›ciÄ…, bo wczeÅ›niej na wiÄ™kszoÅ›Ä‡ z nich odpowiedziaÅ‚ wiceminister
rolnictwa Szymon GiÅ¼yÅ„ski. Ten ostatni przesÅ‚aÅ‚ wyjaÅ›nienia na rÄ™ce marszaÅ‚ka sejmu,
odpowiadajÄ…c na pytania posÅ‚a PO, StanisÅ‚awa Å»mijana, jakie te zadaÅ‚ podczas
posiedzenia komisji rolnictwa 8 listopada 2018 roku. OczywiÅ›cie, odpowiedzi te wiceminister
przygotowaÅ‚ w oparciu o to, co mu przysÅ‚ano z KOWR, a tamtejsi urzÄ™dnicy z kolei
odpowiadajÄ…c na pismo z ministerstwa rolnictwa, zaÅ¼Ä…dali odpowiedzi od prezesów spóÅ‚ek z
Janowa Podlaskiego i MichaÅ‚owa oraz BiaÅ‚ki. Odpowiedzi jakie przysÅ‚aÅ‚ pan CzochaÅ„ski nie
powinny siÄ™ wiÄ™c róÅ¼niÄ‡ od tych, jakie przesÅ‚aÅ‚ do sejmu wiceminister rolnictwa &ndash;
oczywiÅ›cie w przypadku tych samych pytaÅ„. A jednak siÄ™ róÅ¼niÄ…. Na jedno z bardzo
istotnych pytaÅ„, na które przez ponad dwa lata nikt nie chciaÅ‚ odpowiedzieÄ‡, wreszcie
doczekaliÅ›my siÄ™ odpowiedzi. A mianowicie &ndash; za ile ostatecznie zostaÅ‚a sprzedana po
aukcji Pride of Poland 2016 klacz Al Jazeera? Wiceminister pisze, Å¼e za 180 tys. euro. A pan
CzochaÅ„ski, Å¼e Kwota transakcji jest informacjÄ… poufnÄ… i ze wzglÄ™du na ochronÄ™
interesów SpóÅ‚ki nie moÅ¼e byÄ‡ ujawniona. Odmowa podania tej informacji przez pana
CzochaÅ„skiego nie ma sensu w sytuacji, kiedy tÄ™ informacjÄ™ podaÅ‚ juÅ¼ wiceminister.
Åšwiadczy jedynie o arogancji p.o. prezesa janowskiej spóÅ‚ki i lizusostwie. Komu siÄ™ podlizuje?
WyglÄ…da na to, Å¼e czÄ™Å›ci dziaÅ‚aczy PiS, tej z Podlasia, z matecznika Krzysztofa Jurgiela.
ChoÄ‡ Jurgiel poszedÅ‚ w rzÄ…dowÄ… odstawkÄ™, ale na Podlasiu nadal jest waÅ¼nÄ… figurÄ…
w strukturach PiS. CzochaÅ„ski wysyÅ‚a do nich sygnaÅ‚: patrzcie, jaki ze mnie równy goÅ›Ä‡. Ci
posÅ‚owie z &bdquo;totalnej opozycji&rdquo; mnie atakujÄ…, a ja im pokazaÅ‚em Å›rodkowy palec.
PamiÄ™tajcie o mnie, jakby co.A w zatajaniu ceny, za jakÄ… zostaÅ‚a ostatecznie sprzedana Al
Jazeera, chodziÅ‚o o to, aby nie pokazaÄ‡ czarno na biaÅ‚ym, jak oszustwa na aukcji w 2016 roku
szybko i negatywnie odbiÅ‚y siÄ™ na finansach stadniny w Janowie Podlaskim. Aby nie
pokazywaÄ‡ czarno na biaÅ‚y, jak decyzje personalne Jurgiela (chodzi o wyrzucenie trojga
fachowców) fatalnie wpÅ‚ynÄ™Å‚y na finanse stadnin i markÄ™ Pride of Poland (pisaÅ‚em o tym
wielokrotnie).    Podobnie jest z innym pytaniem, a mianowicie &ndash; Ile koni sprzedaÅ‚a janowska
stadnina w 2017 i 2018 roku i za ile? Wiceminister odpowiada:Zgodnie z informacjÄ…
przekazanÄ… przez Krajowy OÅ›rodek Wsparcia Rolnictwa w 2017 roku sprzedano 87 koni, w
tym 57 czystej krwi arabskiej na kwotÄ™ 2 947 578,90 zÅ‚, 25 maÅ‚opolskich na kwotÄ™
291 402,14 oraz inne maÅ‚ocenne w iloÅ›ci 5 szt. na kwotÄ™ 11 500 z. Å•Ä…cznie przychód
ze sprzedaÅ¼y wyniósÅ‚ 3 250 481,04 zÅ‚. Natomiast w roku 2018, do dnia 6.12.2018 r.
sprzedano Å‚Ä…cznie 43 konie na Å‚Ä…cznÄ… kwotÄ™ brutto 1 353 144,5 zÅ‚, w tym 31 koni
czystej krwi arabskiej w kwocie 1 250 717,05 zÅ‚. Z tej odpowiedzi widaÄ‡ wyraÅºnie, Å¼e
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przychody ze sprzedaÅ¼y koni majÄ… tendencjÄ™ malejÄ…cÄ…: 3 250 481 zÅ‚ w roku 2017, a w
2018 juÅ¼ tylko 1 353 144 zÅ‚. WyjaÅ›nia to, dlaczego janowska spóÅ‚ka ma coraz wiÄ™kszÄ…
stratÄ™. Na tej teÅ¼ podstawie prognozowaÅ‚em (i prognozujÄ™), Å¼e strata za rok 2018
bÄ™dzie duÅ¼o wiÄ™ksza niÅ¼ ta z roku 2017.Na podstawie tej informacji Å‚atwo moÅ¼na
wyliczyÄ‡, jaka byÅ‚a przeciÄ™tna cena za konia czystej krwi w roku 2017 &ndash; 51 712 zÅ‚, a
jaka za konia maÅ‚opolskiego &ndash; 11 656 zÅ‚. PrzeciÄ™tna cena za konia arabskiego spadÅ‚a
w roku 2018 do poziomu 40 346 zÅ‚. Na to samo pytanie p.o. prezesa spóÅ‚ki janowskiej odpowiada
zaÅ› tak:W 2017 roku Stadnina Koni Janów Podlaski Sp. z o.o. dokonaÅ‚a sprzedaÅ¼y 87
koni, natomiast w 2018 roku sprzedano 51 koni. Ceny sprzedaÅ¼y koni stanowiÄ…
tajemnicÄ™ handlowÄ… przedsiÄ™biorstwa i jako takie nie mogÄ… byÄ‡ ujawnione. W tym
wypadku liczba koni sprzedana w 2018 roku nieco siÄ™ róÅ¼ni, co Å‚atwo wytÅ‚umaczyÄ‡ tym,
Å¼e wiceminister podawaÅ‚ stan na 6 grudnia, a pan CzochaÅ„ski swojÄ… odpowiedÅº pisaÅ‚ w
styczniu, a wiÄ™c zapewne doszÅ‚o jeszcze 8 koni sprzedanych do koÅ„ca roku. Ale to detal.
WydÅºwiÄ™k tej odpowiedzi jest taki sam &ndash; arogancja i lizusostwo.  Na tym tle pozytywnie
wyróÅ¼nia siÄ™ odpowiedÅº, jakÄ… na interpelacjÄ™ posÅ‚anki Joanny Muchy udzieliÅ‚ minister
rolnictwa Jan Krzysztof Ardanowski. Na konkretne i rzeczowe pytania dotyczÄ…ce
Å›ciÄ…galnoÅ›ci naleÅ¼noÅ›ci przez StadninÄ™ Koni Janów Podlaski (chodzi o klacze zakupione
przez SK BiaÅ‚ka oraz o PenologiÄ™ oraz Promteteusza) udzieliÅ‚ konkretnej i rzeczowej
odpowiedzi. OczywiÅ›cie danych do tej odpowiedzi dostarczyÅ‚ mu KOWR, a ten z kolei dostaÅ‚ te
dane od CzochaÅ„skiego. A wiÄ™c peÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesa jakby chciaÅ‚, teÅ¼ by mógÅ‚
odpowiadaÄ‡ konkretnie i rzeczowo i nikt by mu za gÅ‚owy nie Å›ciÄ…Å‚. Ale woli wykazywaÄ‡
siÄ™ arogancjÄ… i podlizywaÄ‡ siÄ™ Jurgielowi i PiS-owi. A jeÅ›li chodzi o ministra Ardanowskiego
&ndash; bardzo mi siÄ™ podobaÅ‚y odpowiedzi, jakie udzieliÅ‚ na interpelacjÄ™ poselskÄ…
zÅ‚oÅ¼onÄ… przez Adama Andruszkiewicza. Ten niedawny dziaÅ‚acz endeckiej
mÅ‚odzieÅ¼ówki, o którym w ostatnich dniach zrobiÅ‚o siÄ™ gÅ‚oÅ›no z racji nominacji na
stanowisko wiceministra cyfryzacji (o której nie ma zielonego pojÄ™cia), jako poseÅ‚ próbowaÅ‚
zasÅ‚ynÄ…Ä‡ liczbÄ… interpelacji &ndash; zÅ‚oÅ¼yÅ‚ ich 870! A jak wiadomo, jak ktoÅ› siÄ™ zna
na wszystkim, to naprawdÄ™ nie zna siÄ™ na niczym. I Ardanowski tak potraktowaÅ‚ tÄ™
interpelacjÄ™, od kilku dni juÅ¼ swego kolegi z rzÄ…du. W mediach sÅ‚yszaÅ‚em wypowiedÅº
ministra, Å¼e pytania, na jakie musiaÅ‚ odpowiadaÄ‡, byÅ‚y na poziomie chÅ‚opca ze szkoÅ‚y. 
KtoÅ› mógÅ‚by powiedzieÄ‡, Å¼e odpowiedzi ministra (po jednym sÅ‚owie na dwa pytania) to teÅ¼
arogancja. Ale ja tak nie uwaÅ¼am. Na gÅ‚upie pytania odpowiada siÄ™ krótko i dosadnie, zaÅ› na
konkretne, Å›wiadczÄ…ce o znajomoÅ›ci materii pytania powinno siÄ™ odpowiadaÄ‡ merytorycznie
i wyczerpujÄ…co.Marek Szewczyk 
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